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Vanuit het bestuur 
Het jaar 2022 is voor de stichting Chaim een goed en gezegend jaar geweest. We konden weer 
normaal reizen naar Kosovo waardoor we de samenwerking met onze medewerkers ter plaatse weer 
konden intensiveren. we mochten een nieuwe bus brengen, er konden weer vele zomerkampen 
worden georganiseerd, de basketbalclub Jeta doet nu ook aan officiële wedstrijden mee en ook de 
wekelijkse kinderclubs konden weer normaal  doorgaan. Alleen voor Nore en Metush Kaja, onze 
werkers in Kosovo, is het door persoonlijke omstandigheden geen gemakkelijk jaar geweest. Het was 
erg belangrijk dat we hen konden steunen door vriendschap en gebed. Als bestuur hebben we ook 
weer normaal kunnen functioneren. Naast de reguliere kwartaalbijeenkomsten, die we veelal digitaal 
doen, zijn er ook twee bijeenkomsten met de werkgroep geweest. Eenmaal in januari in 
Vrouwenpolder, waar ook Nore en Metush bij konden zijn en een in juni in Houten. Wel hebben we 
moeten besluiten het werk in Bajram Curri te stoppen en ons te focussen op Gjakova en omgeving. 
Naast het gebrek aan financiën door de corona-epidemie, speelde ook de praktische uitvoering van 
ons werk daar een rol. We hebben om die reden ook afscheid genomen van Astrit Kumnova, die 
vooral in Bajram Curri actief was. Verder zijn we blij met de nieuwe website die in 2022 online is 
gegaan (www.stichtingchaim.nl). Hier is veel werk aan besteed. Ook hebben we twee keer een 
nieuwsbrief uit kunnen brengen. We hopen zo de communicatie met de achterban te verbeteren. 
Verder hebben Bas Govers en Jennie Wessels aangegeven het bestuur in 2023 te willen verlaten. We 
zijn daarom actief op zoek gegaan naar mogelijke opvolgers om de continuiteit te kunnen borgen.  
 
 Nieuwe bus 
Ons werk in Kosovo is niet mogelijk zonder onze bus. Hij wordt 
voor tal van activiteiten gebruikt: het rondbrengen van 
voedselpakketten, het vervoer van en naar kampen, het halen en 
brengen van kinderen voor de basketbal training, een 
doktersbezoek. Na 5 jaar intensief gebruik was deoude bus er 
slecht aan toe. De motor moest worden vervangen en daarnaast 
waren er nog talrijke andere gebreken. We hebben daarom 
besloten een actie op te zetten voor een nieuwe bus. Dankzij 
verschillende ‘aanschuifdiners bij Arco en Maaike thuis waarbij in 
totaal 120 mensen van een 5-gangen diner zijn voorzien en een speciale crowd-fundingsactie is er 
genoeg binnen gekomen om een nieuwe bus te kunnen kopen Deze bus is in mei door Arco samen 
met wat jongeren uit Zeeland naar Kosovo gebracht. Daar is hij meteen dankbaar in gebruik 
genomen.  
 
 Sponsorrit Christiaan 
Christiaan Mensinga heeft afgelopen mei zijn 22e sponsorrit voor Kosovo gerold. Met deze 439,93 
kilometer in Zeeland heeft hij maar liefst €8.518,50 opgehaald! Super prestatie met een hele mooie 
opbrengst. Met dit geld maken we vooral onderwijs- en opleidingsprojecten voor jongeren mogelijk In 
het najaar heeft Christiaan met dit geld weer zelf de mensen in Kosovo mogen bemoedigen. In 
augustus is hij daarom met Arco en Maaike meegereisd.  
 
Hulp en ondersteuning   
De situatie in Kosovo is sinds oorlog tussen Rusland en Oekraïne verslechterd. Hiermee wordt 
bedoeld dat oorlogstrauma’s weer naar boven komen en prijzen voor voedsel soms verdubbelen. De 



 

arme gezinnen waar we ons voor inzetten worden hierdoor 
hard getroffen. We proberen steun te geven aan de 
gezinnen waar de kinderen en de tieners ook aan onze 
activiteiten deelnemen. Deze steun is sterk wisselend van 
aard. Naast hout voor strenge winters honoreren we ook 
steunverzoeken voor medicijnen, voor een bril of voor een 
kansrijk initiatief van een ondernemer. Ons doel is steeds 
armoede te bestrijden en mensen kansen in het leven te 
geven.   
 
Basketbalclub Jeta 
Ook voor onze basketbalclub was het weer een gewoon 
jaar. De corona-tijd heeft het enthousiasme niet verminderd. 
Integendeel. Wekelijks komen zo’n 60 kinderen en tieners 
van alle leeftijden trainen. Het een feest om te zien hoe 
belangrijk het is voor de kinderen om even aan de 
dagelijkse sleur te kunnen ontsnappen en samen  te 
kunnen sporten in een positieve en opbouwende sfeer. 
Blendi verzorgt de trainingen en hij weet een bijzonder 
positieve sfeer te creeren waarbij iedereen welkom is. Zo 
zien we dat de club naast de sportieve functie ook steeds 
meer een sociale functie krijgt binnen Djakova en 
omgeving. Nieuw dit jaar is dat de meest getalenteerde van 
de club nu ook aan de officiële competitie mee mogen 
doen. Dit betekent dat er uit- en thuiswedstrijden zijn. 
Hiermee gaan ook wat extra kosten gepaard zoals een uit- 
en thuistenue, vervoerkosten en huur. Aan de andere kant 
vormt het meedoen met de competitie ook een extra motivatie om te trainen.  
 
Zomerkampen 
We zijn heel blij en dankbaar dat we dit jaar ook weer zomerkampen mogelijk konden maken. We 
hebben verschillende meerdaagse kampen gehouden voor kinderen en één voor tieners uit Damjan, 
Janos en Gjakova. Verder hebben we nog dagkampen gehad in vijf verschillende dorpen. In totaal 
hebben circa 250 kinderen en 60 tieners aan deze kampen deelgenomen! De meeste kinderen waren 
van zeer arme komaf. Verder hebben ze bijna allemaal een moslimachtergrond. Het is heel bijzonder 
dat de ouders toestemming gaven om naar een christelijk kamp te gaan. Sommigen hoorden het 
Evangelie voor de eerste keer! Het thema van de kampen was “Sterk in de Heer” naar aanleiding van 
het leven van Jozef. We hebben van veel ouders te horen gekregen dat hun kinderen de hele zomer 
hebben gepraat over hun ervaringen tijdens het kamp.   
 
Steun uit Nederland 
Tijdens de kampen konden we ook uit Nederland steun en 
medewerking geven. Eerst zijn Arco & Maaike (voorzitter), Emiel & 
Joanne en Christiaan komen helpen.  Tijdens een later kamp heeft 
Arjan (bestuurslid) samen met zes jongeren uit kerken in Houten en 
Zeeland gefungeerd als animatieteam. Zij vormden samen met wat 
oudere Kosovaarse tieners ook de leiding. Op deze wijze konden 
goede contacten met de tieners worden opgebouwd, die ook na het 
kamp bleven bestaan.  
 
Sanne Otter schrijft: Ik vond het indrukwekkend om zoveel tijd met 
de jongeren door te brengen en ze echt beter te leren kennen. Het 
leven van die jongeren is zoveel zwaarder dan dat van ons en ik 
was blij dat we ze uit hun drukke en zware leven konden laten 
ontsnappen. Het betekende zoveel voor die jongeren en ik ben blij 
dat we samen een mooie tijd hadden. 
 
 
 
 



 

Het wekelijks kinderwerk 
Nore en Metush elke week op donderdag en vrijdag een goed nieuwsclub in de 
omliggende dorpen Damjan, en Janos waar zo’n 30 kinderen op afkomen. Ook de 
gezinnen van de kinderen, waarvan de ouders regelmatig om hulp vragen omdat ze het zwaar hebben 
door de armoede. We konden hen met praktische hulp ondersteunen (voedsel, vervoer, financieel). 
Op zaterdagavond is elke week jongeren-bijeenkomst waar een kleine 20 jongeren op af komen 
 
Educatie 
Marigona heeft haar studie Radiologie nagenoeg afgerond. Sinds vorig jongerenkamp ondersteunen 
we ook nog 3 meiden die anders geen vervolgstudie konden doen (Blerta, Lura, Medina). Dankzij 
deze steun kunnen ze zich verder ontwikkelen. Dit doen we in de vorm van vergoeding voor de 
onkosten voor vervoer, studiegeld en boeken. We hebben gemerkt dat we maar moeilijk het 
benodigde geld voor het sponsoren van een student bijeen kunnen krijgen en dit ook voor langere tijd 
kunnen garanderen. Hoe we hier mee om willen gaan willen we volgend jaar nader bezien.  
 

Overige sponsorprojecten en giften: 

• We merken dat we steeds meer bekendheid krijgen in Zeeland. We worden met enige 

regelaat uitgenodigd om iets van het werk te delen met jongeren, ouderen of op een 

gemeente-avond. De opbrengst van de collecte gaat dan naar Chaim 

• Helaas kon de Obstacle Run geen doorgang vinden. We hopen dit in 2023 weer te kunnen 

organiseren 

 
 
Het Chaim bestuur wil graag alle mensen bedanken die het werk van Chaim in 2022 financieel 
of met gebed hebben ondersteund. 
 

 

 


